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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 208 stillet af Folketingets 
Miljø- og Planlægningsudvalg  
 
 
Spørgsmål 208 
”Kan ministeren bekræfte, at mulighederne for en hurtig forebyggende ind-
sats reduceres, når man undlader den intensive overvågning af 12 vand-
løbssystemer?” 
 
Svar  
Den intensive vandløbsovervågning fortsættes i NOVANA med årlige un-
dersøgelser og omfatter både fysiske, kemiske og biologiske forhold. Imid-
lertid udelades overvågning af fisk i de intensive overvågede vandløb. 
 
Formålet med den intensive vandløbsovervågning er ikke at skabe grundlag 
for forebyggende indsatser, men at tilvejebringe viden om udviklingstenden-
ser og samspillet mellem de elementer, der overvåges. 
 
Med udeladelsen af overvågning af fisk i de 12 intensivt overvågede vand-
løb baseres beskrivelsen af udviklingen af fiskebestande fremover på resul-
taterne fra de resterende 800 ekstensivt overvågede vandløbsstationer.  
Der er desuden på dette område etableret en grundlæggende viden fra den 
tidligere overvågning, som gør at denne omprioritering er faglig fornuftig.  
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